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Skrivelse till koncernstyrelsen om den allvarliga situationen för 

avfallshanteringen 
En av stadens mest grundläggande kärnuppgifter är att ansvara för en välfungerande 

avfallshantering. En bristande hantering av stadens avfall kan direkt leda till en spridning av 

skadedjur och andra allvarliga hälsorisker samtidigt som det lämnar ett grovt negativt intryck 

i stadsmiljön. Därför är det av största vikt att staden vidtar tillräckliga åtgärder för att hantera 

de allvarliga problem som nu har uppstått.  

 

Sedan det nya avtalet för sophanteringen trädde i kraft den första oktober har många av 

stadens bostadsrättsföreningar, företag och andra verksamheter varit utan sophämtning. 

Problemen visar på en brist i beredskapen för den här typen av situationer. När problemen i 

somras uppstod tog de flera månader att lösa. Detta får inte upprepas denna gång.  

 

Staden måste alltid ha ett skyddsnät för avfallshanteringen som kan träda i kraft om 

entreprenörer skulle svika sina åtaganden. Det måste finnas krisplaner som har alternativa 

lösningar när de behövs. Det måste finnas goda alternativ för dem som själva tvingas hantera 

sitt avfall. Det måste finnas garantier för att övergångar mellan olika avtal inte innebär att den 

kärnkompetens som behövs för att utföra jobbet inte tappas, och det måste finnas ett politiskt 

ledarskap som tar de här frågorna på allvar.  

 

Att situationen som uppstått, efter att de nya avtalen trätt i kraft nu i oktober, på många platser 

är värre än den som rådde under sommaren visar att de lärdomar som staden samlat efter 

sommarens kris inte i tillräcklig grad tagits i bruk. Att basal information om var nycklar går 

och andra kunskaper, exempelvis om när senast ett kärl tömdes, som behövs för att utföra 

uppdraget kan ha gått förlorade visar på allvarliga brister. Att eventuellt behöva byta 

låssystem kan innebära stora belopp för fastighetsägarna, varpå det är av största vikt att det 

ansvar som bolagen har över nycklarna är väl reglerat med tydliga vitesbelopp om bolagen 

missköter det ansvaret.  

 

De som nu drabbas av den rådande situationen måste ha ersättningsmöjligheter, som tillfälliga 

containrar och ytterligare avfallshämtning, som kan täcka upp akuta brister. Containrar , eller 

andra avfallsbehållare, måste placeras på ett rimligt avstånd så att alla har möjlighet att 

använda dessa. Att vissa människor nu ska behöva gå över 500 meter med en soppåse är inte 

godtagbart.  

 

Visionen för Stockholm ska vara att vara Nordens Venedig, inte Nordens Neapel. Dessa nu 

återkommande avfallsproblem är oacceptabla. Majoriteten måste börja ta ansvar för 

avfallskrisen.   

 

Med anledning av vad som anförts vill vi ha en redovisning av: 

 

1. Vilka lärdomar från sommarens strejk används nu för att säkerställa att staden kan 

garantera en fungerande avfallshantering? 



2. Hur kommer staden i sina upphandlingar framöver att arbeta för att överlämningar, 

mellan olika företag, inte ska innebära risker för att viktig kunskap går förlorad? 

3. Hur kommer upphandlingsfasen att utvärderas och vilka lärdomar kan dras inför 

framtida entreprenörsbyten? 

4. Vilka handlingsplaner har staden tagit fram för att hantera krissituationer i 

avfallshanteringen? 

5. Hur kommer staden se till att alla stockholmare, på ett enkelt och smidigt sätt, kan få 

hjälp med sitt avfall? 

6. Hur kommer staden att ersätta de fastighetsägare som nu tvingats hantera sitt eget 

avfall? 
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